
Cena 10 Kč Dvouměsíčník č. 5/2011

I N F O R M A Č N Í  Z P R AV O D A J  M Ě S TA  D O L N Í  B O U S O V

Slavnost stromů, při které byly vysázeny stromky a keře v okolí fary, 
navštívily přes tři stovky dětí a dospělých.
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zprávy
z radnice

SLOVO STAROST Y

Zastupitelé na svém zasedání dne 26. září 2011 projed-
nali a schválili:

•  Rozpočtové opatření č. 3/2011 Navýšení rozpočtu 
města na straně příjmů o Kč 10 010 493,57, navý-
šení rozpočtu na straně výdajů o Kč 10 010 493,57. 
Jedná se zejména o přijetí dotací z ROP Střední 
Čechy (rekonstrukce ZŠ), SFŽP (zateplení budovy 
ZŠ), Úřadu práce (na pracovníky veřejné zeleně).

•  Byly projednány další návrhy na změnu Územního 
plánu města

•  Uzavření darovací smlouvy se Středočeským kra-
jem na bezúplatný převod zařízení Střední Čechy 
on-line Internet do vlastnictví města. Zařízení bylo 
uvedeno do provozu v r. 2008, je umístěno v Infor-
mačním centru a slouží ke komunikaci občanů 
se Středočeským krajem a jako veřejný přístup 
k Internetu.

Odstranění a okleštění stromoví a jiných porostů.
Společnost ČEZ Distribuce, a.s. ve smyslu ustanove-

ní § 25, odst. 3 písm. g) zákona č. 458/2000 Sb. v plat-
ném znění, žádá vlastníky a uživatele dotčených pozem-
ků o odstranění a okleštění stromoví a jiných porostů 
ohrožujících bezpečné a spolehlivé provozování zaříze-
ní distribuční soustavy. Zásah je nutno provést v obdo-
bí vegetačního klidu do 15. listopadu t. r. tak, aby byla 
zachována níže uvedená nejmenší vzdálenost větví stro-
mů a jiných porostů od nadzemního vedení:

 U nadzemního vedení nízkého napětí nn do AC 
1 kV (400/230 V):

a)  u stromů a jiných porostů, u kterých se předpo-
kládá výstup osob musí být zachována nejmenší 
vzdálenost větví 2 m, od izolovaného a kabelo-
vého vedení 1,5 m. b) u stromů a jiných porostů, 
u kterých se nepředpokládá výstup osob musí být 
zachována nejmenší vzdálenost větví od holých 
vodičů a izolovaného a kabelového vedení 1,5 m.

 U nadzemního vedení vysokého napětí vn do AC 
45 kV včetně:
a)  od holých vodičů 3,1 m, od izolovaného vedení 

2,5 m, od kabelového vedení 1,5 m. b) 1,6 m

 U nadzemního vedení velmi vysokého napětí vvn 
nad AC 45 kV do AC 110 kV včetně:
a)  od holých vodičů a izolovaného a kabelového vede-

ní 4,5 m. b) 3 m. 

Další podrobnosti naleznete na www.dolni-bousov.cz. 
 Pavel KULA, tajemník MěÚ

Městský úřad Dolní Bousov upozorňuje všechny 
občany, vůči kterým má pohledávky zejména 
z neuhrazených místních poplatků za odpady, psy, 
poplatků za vodné a stočné a nájemné, že město 
uzavřelo smlouvu s advokátní kanceláří. Město bude 
prostřednictvím právního zástupce podávat žaloby 
na tyto pohledávky a po rozhodnutí soudu bude věc 
postoupena soudním exekutorům. Celková částka, 
kterou pak občan zaplatí, se může mnohonásobně zvýšit, 
neboť mu budou účtovány veškeré náklady spojené 
s exekucí.

 Jindra ORSÁGOVÁ, vedoucí odboru MH

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELST VA MĚSTA

Rok pracuje ve funkci starosty Dolního Bousova 
Miroslav Boček. A to už je důvod k ohlédnutí a zhodnocení 
jeho práce na radnici. Otázky pro něho byly jasné: Jak 
hodnotíš sebe sama po roce ve funkci starosty? Co se ti 
podařilo, co tě zklamalo? Ve městě i okolních obcích je 
řada věcí, které by potřebovaly řešit, můžeš nastínit jejich 
možná řešení? Odpovědi starosty Dolního Bousova budou 
jistě zajímat všechny čtenáře Bousováku.

Rok se schází s rokem, čas plyne strašně rychle... 
 Hodnotit sama sebe v této funkci se nedá a ani mi 

nepřísluší.Za prvé, rok je krátká doba na hodnocení, to 
nastane na konci volebního období a za druhé nikdy 
jsem se nehodnotil. Když jsem 1. prosince 2010 nastoupil 
na radnici, tak jsem musel přepnout mysl úplně na jiný 
stupeň, než jsem byl zvyklý. Každý den byl pro mě 
nový a vlastně stále je. Zjistit jaký je chod úřadu, co 
mohu a nemohu z pozice starosty. Prošel jsem několika 
školeními a semináři, kde se člověk i v rámci diskuse 
s představiteli jiných měst dozví mnohdy více informací 
než z připravených materiálů, a to jsou zkušenosti 
k nezaplacení. Co se podařilo a co mě zklamalo? Vezmu 
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to odzadu. Přemýšlet na tím,že se něco nepodařilo nebo 
zklamalo není čas. Je třeba najít řešení, aby se to příště 
povedlo.Co se podařilo za uplynulý rok? Po zvolení 
jsem skočil rovnýma nohama do jedné z největších 
investičních akcí, kterou je rekonstrukce (investice 
37 miliónů korun) a zateplení (investice 11,5 miliónu 
korun) základní školy. A to je křest ohněm, jak má být. 
Dvě stavební akce, které se nám seběhly do jednoho 
roku. V polovině října proběhla kolaudace zateplení 
ZŠ s kladným hodnocením.Zbývá odstranit několik 
nedodělků. Rekonstrukce školy pokračuje, probíhá třetí 
etapa - šatny, výtah pro bez bariérový přístup, sborovna, 
ředitelna, zbylé učebny a sociální zařízení, sklepní 
prostory a samozřejmě nová přístavba školy.

Problémů, které se musí nebo by se měly řešit 
v dohledné době je více než dost, nejen v Dolním 
Bousově, ale i v místních částích. Vše je odvislé od 
fi nančních možností města. Přímé zdroje příjmů jsou 
daně, prodej pozemků a dotace. Prodej pozemků 
v lokalitě Kaliště se v posledních letech vinou 
hospodářské krize rapidně snížil. V letošním roce byly 
zatím prodány tři stavební parcely. Druhý zdroj příjmů 
je získání prostředků pomocí dotací. V první řadě 
bychom chtěli investovat do majetku ve správě města. 
Vezmu to postupně.

MŠ a zdravotní středisko: Máme zpracovanou 
projektovou dokumentaci na zateplení a výměnu oken, 
v současné době se připravuje žádost o získání dotace.
Rozpočet cca. 3,5 miliónu Kč. Výzva bude vypsána na 
přelomu roku.

Budova sokolovny: Investice do této budovy bych 
rozdělil na dvě etapy. Ta první spočívá v zateplení 
a výměně oken, rozpočet cca. 3 milióny Kč. Projektová 
dokumentace je zpracovaná, žádost o dotaci běží 
v rámci akce Zelená úsporám. Druhou je postupná 
rekonstrukce vnitřních prostor. Jenom v letošním roce 
se investovalo do budovy téměř sto tisíc korun. Proběhlo 
zateplení stropu, zateplení oken ze vnitřku budovy, 
oprava prostorů kotelny, instaloval se nový ventilátor 
na vhánění teplého vzduchu, tlumiče odhlučnění, 
aby se snížil hluk při topení. Do konce roku bude 
ještě seřízeno a zefektivněno vytápění sálu a přísálí. 
Snažíme se,aby budova sloužila všem kulturním 
a společenským akcím co nejlépe (taneční, zumba, plesy, 
zábavy atd.).

Sběrný dvůr v lokalitě Pivák: V závěru měsíce 
června proběhlo výběrové řízení na zhotovitele stavby. 
Realizaci stavby za 3,8 miliónu Kč získala fi rma 
ZETEZA.Stavba se rozeběhne letos nebo na jaře příštího 
roku, dokončení stavby je naplánováno do konce roku 
2012.Finance jsme získali díky dotaci z Operačního 
programu životního prostředí. Na tuto stavbu by měla 
navázat kompostárna. Ta je ve fázi, že byla akceptována 
žádost o dotaci z Operačního programu životního 
prostředí (rozpočet cca. 4 milióny Kč).

Budova radnice: Stav budovy městského úřadu je 
špatný. Je zpracovaná projektová dokumentace na celko-
vou rekonstrukci budovy (rozpočet 22 miliónů Kč).

Čp. 128 (budova pod poštou) a čp.186 (holičství): 
Oba objekty jsou ve vlastnictví města a jsou součástí 
náměstí T. G. M. Čp. 128 byl v jarních měsících 
prodán, ale pro nedodržení smluvních závazků 
kupujícího se od prodeje odstoupilo. Znovu byl 
vyhlášen záměr prodeje, přihlásil se jeden zájemce, ale 
zastupitelstvo prodej neschválilo. Proto rada města 
rozhodla o demolici objektu s tím, že vzniklé pozemky 
budou nabídnuty k prodeji. Čp. 186 je zachovalý 
dům, ale i tak musí být zrekon struován, nejlépe pro 
bytové využití. 

Koupaliště: Prostor, který je z hlediska využívání 
závislý na počasí. Existuje mega projekt na rekonstrukci 
za několik miliónů. Otázkou je využitelnost a následné 
náklady na údržbu takového areálu. Proto se přikláním 
k variantě postupné rekonstrukce. Tedy opravit nejdříve 
samotný bazén tak, aby splňoval příslušné parametry 
a poté vylepšovat okolí bazénu, zázemí, zeleň, atrakce 
pro děti a mládež atd. …

Náměstí T.G.M: Je zpracovaná studie revitalizace 
náměstí.

Místní komunikace a chodníky: Kapitola sama 
pro sebe, po kanalizaci a plynofi kaci jsou ve stavu 
nevyhovujícím. Oprava komunikací bude prioritou 
v následujícím období.

Vodní hospodářství: Je zpracovaná projektová 
dokumentace na nový objekt čerpací stanice ve 
Střehomi, stávající budova dosluhuje. S tím souvisí 
vybudování záložního vrtu. Nemalé prostředky musíme 
vynaložit na opravu vodojemu v Horním Bousově.

Životní prostředí: Na veřejnou zeleň bychom 
zapomínat neměli. V měsíci říjnu byla osázena farní 
zahrada, další lokality budou vytypovány. Čím více 
zeleně, tím bude město zdravější. V závěru roku 
bude provedeno na náklady Lesů ČR vyčištění koryta 
Bousovského potoka a Kotelské strouhy.

Samozřejmě nesmím zapomenout na investice do 
místních částí, tzn. Vlčího Pole, Horního Bousova, 
Be cho va, Svobodína, Střehomi a Ošťovic. Na základě 
komunikace s občany těchto obcí se postupně investuje 
tam, kde je potřeba. V nejbližších letech nás čeká 
odkanalizování obcí V. Pole, H. Bousov a Bechov, ale vše 
je otázka získání fi nančních prostředků na tak náročnou 
stavbu. 

Jak vidíte, tak plánů na nejbližší období, ale i na 
období delšího horizontu je více než dost. Je potřeba si 
nastavit priority, kam nejdříve investovat. Je to obehraná 
písnička, ale vše záleží na fi nančních možnostech města 
v nejbližších letech.

Poděkoval jsem starostovi Miroslavu Bočkovi za 
informace a popřál mu pevné nervy především při shánění 
fi nancí na všechny výše uvedené akce. Jejich realizace jistě 
výrazně zlepší prostředí a možnosti vyžití všech občanů 
Dolnobousovska.

 Miloslav JEČNÝ
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krátce
z bousovska

Ã Zahrádkáři v Přepeřích vystavovali. Výstava 
jiřin, mečíků, růží a zeleniny se uskutečnila ve dnech 
3. a 4. září 2011 v místní jídelně v Přepeřích. Výstavu 
navštívilo 520 osob, kteří si se zájmem prohlédli 
vystavené květy jiřin, růží a mečíků. Mnozí využili 
možnost objednat si na příští rok řízkované rostlinky 
jiřin i hlízy mečíků. Nakoupili si také pokojové 
i venkovní rostliny a na dvorku u paní Pravdové si 
prohlédli v porostu kvetoucí jiřiny. Velký zájem byl 
i o prodávané produkty. Česneku se prodalo 120 kg, 
cibule 200 kg a máku 110 kg. Včelaři prodali 90 sklenic 
medu a jen se zaprášilo po jedenácti stovkách výborných 
koláčů z dolnobousovské pekárny. K občerstvení 
místní kuchyně připravila zvěřinové hody, s nimiž byli 
účastníci spokojeni. Desátý ročník výstavy v Přepeřích 
se vydařil, poděkování patří všem návštěvníkům 
i organizátorům.

 Jaroslav FOLPRECHT

Ã Fotbalová stará garda DBSK sehrála na pod-
zim tři zápasy, v nichž dvakrát vyhrála a jednou odešla 
poražena. SG Rožďalovice – SG DBSK 4:3 (3:1), Karn 
2, Nechánský. Sestava: Urban – Jar. Kosina, Holub, 
Kobrle, Jiří Kosina – Boček, M. Hrdý, Karn, Dankiv 
– Kysela, J. Hruška (Nechánský). Ujali jsme se vedení, 
ale domácí byli v první půli lepší. V druhé půli jsme 
vyrovnali hru i skóre, ale tsně před koncem znovu 
inkasovali. SG DBSK – SG Benátky 5:4 (2:3), Jiří Kosi-
na 3, Nechánský, Havel. Sestava: Skála – Jiří Kosina, 
Holub, Kobrle, Blažek – Boček, Havel, Karn, F. Ječný 
– Novotný, J. Hruška (Nechánský). Zápas dobré úrov-
ně, bohatý na branky. A to ještě Karn neměl střelecký 
den. V dobrém světle se uvedl nováček Robert Novot-
ný. SG DBSK – SG Židněves 12:2 (5:1), Jansík 4, Dan-
kiv 4, Buriánek 3, F. Ječný, Nechánský, Boček. Sestava: 
Buriánek – Urban, Novotný, Procházka, Karn – Jansík, 
Blažek, Hrdý, Boček – Jiří Kosina, F. Ječný (Horák, 
Dankiv, Nechánský). Výsledek hovoří za všechny 
komentáře.

 Petr NECHÁNSKÝ ml..

Ã Rozsvícení vánočního stromu. Na první advent-
ní neděli 27. listopadu 2011 proběhne na náměstí v Dol-
ním Bousově slavnostní rozsvícení vánočního stromu 
s bohatým doprovodným programem. Hlavním bodem 
bude koncert vánočních koled, melodií a šansonů 
v podání Světlany Nálepkové. Během podvečera bude 
možné shlédnout živý betlém nebo se zahřát svařeným 
vínem či posilnit voňavou klobásou. K této příležitosti 
bude také mimořádně otevřena prodejní výstava advent-
ních věnců a vazeb žáků zahradnické školy z Kopidlna 
v galerii v přízemí městské knihovny. 

 Dita ŘÍHOVÁ

Ã Poděkování fi rmě Stavebniny Řezáč Kosmono-
sy. Firma LEGEA zabývající se sportovním vybavením 
vyhlásila v měsíci září akci Světelná tabule + dvě sady 
dresů v hodnotě 30 000 Kč. Z oslovených sponzorů 
nakonec po dohodě vše zakoupila fi rma. STAVEBNI-
NY ŘEZÁČ Kosmonosy. Dresy budou užívat mužstva 
dospělých. Světelná tabule zvýší informační komfort na 
fotbalových utkáních. Dolnobousovský SK děkuje za 
sponzorský dar.

 František JEČNÝ

Ã Projížďka městem. V září se již po šestnácté sešli 
žáci dolnobousovské školy ročníku 1939 v restauraci Na 
Příhoně. S přibývajícím věkem přibývají u některých 
z nás i pohybové potíže. Aby si všichni mohli 
prohlédnout Dolní Bousov, požádali jsme manžele 
Olbrichovy o projížďku naším městem kočárem 
s koňským spřežením. Bylo to pro všechny velké 
překvapení a krásný zážitek. Za zpestření našeho setkání 
jim mnohokrát děkujeme.

 Manželé VACKOVI

Ã Prodejní výstava adventních věnců, svícnů 
a vazeb. Tradiční výstava prací studentů SZŠ Kopi-
dlno se opět uskuteční v Infocentru v Kostelní uli-
ci. Prodej bude zahájen v pátek 25. listopadu a potr-
vá až do soboty 3. prosince. Otevírací doba galerie: 
pondělí a pátek 8 – 15:30, úterý, středa a čtvrtek 
8 – 18 hodin.

 Dita ŘÍHOVÁ

Ã Poděkování Ing. Robinu Olbrichovi. Během 
letních prázdnin fi rma. BASF (chemická hnojiva) 
vyhlásila program Partnerství s BASF. V rámci 
programu, který byl zaměřen na sportovní vybavení 
mládeže, byla možnost výběru dvou sad dresů v hodnotě 
30 000 Kč. S fi rmou BASF úzce spolupracuje v rámci 
svého podnikání v zemědělství inženýr Robin Olbrich. 
Dolnobousovský SK byl osloven touto nabídkou 
a po dohodě byly vybrány dvě sady dresů, jedna pro 
žáky a druhá pro dorost. Tímto klub děkuje inženýru 
Olbrichovi za sponzorský dar. 

 František JEČNÝ

Ã Novinky z městské knihovny. Výběr zajímavých 
knih pořízených za poslední dva měsíce do knihovny: 
Percy Jackson, Poslední z bohů – RickRiordan, Šmoulí 
olympiáda (dětská literatura), Věčná dobrodružství 
Kapitána Školky – Robert Fulghum, Tajná kniha – Irena 
Obermannová (beletrie pro dospělé), Neklidné dítě – 
Jiřina Prekopová, Lidová architektura na území Českého 
ráje (naučná literatura). 

 Dita ŘÍHOVÁ
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SL AVNOST STROMŮ SE VYDAŘIL A
Slavnost stromů, která se konala v neděli 16. října po 

poledni v okolí Městské knihovny a infocentra, navštívi-
lo více než 300 lidí.Hlavním programem byla společná 
výsadba stromků na nově vznikající farské zahradě za 
pomoci občanů Dolního Bousova, kteří koupi stromků 
zafi nancovali. Významným mezníkem odpoledne bylo 
zasazení Stromu města Dolní Bousov. Stromem města 
byl zvolen impozantní dub červený a společně jej vysadi-
li současní členové rady města.

Celé odpoledne hrály k poslechu kapely Sešlost 
z Mladé Boleslavi a country kapela Kačeři. I přes velmi 
pěkný den a slunečné počasí bylo chladno, a tak svařené 
víno ve stánku s občerstvením teklo proudem. Prochlad-
lí zahradníci měli možnost se ohřát u ohýnku. 

Bohatý program byl připraven i pro děti - opéká-
ní špekáčků, dílničky z přírodních materiálů a divadlo. 

Herci DAMU v divadelním čtení pro děti i dospělé před-
stavili knihu o stromových skřítcích - Tobiáš Lolness. 

Během odpoledne bylo vysazeno úctyhodných 
30 stromů a 22 keřů. Dlužno říct, že vykopat přes 
půl metru hlubokou jámu pro stromy, když se musí-
te vyhýbat cihlám, kusům pískovce a trubkám auto-
matického zavlažování, je mnohdy umění a podaří se 
až na několikátý pokus. Všichni však nakonec uspě-
li, a protože se sázely již pěkně vzrostlé rostliny, kolem 
čtvrté hodiny odpolední se všem před očima zača-
la objevovat krásná zahrada. Fotografi e ze slavnos-
ti naleznete ve Fotogalerii na stránkách infocentra 
www.infocentrum.dolnibousov.cz.

Teď už jen doufat, že budou co nejdříve osazeny lavič-
ky a těšit se společně na jaro! 

 Dita ŘÍHOVÁ

Ã Tradiční Mikuláš bude v sobotu 3. prosince 
2011 na dolnobousovském náměstí počtrnácté. Zahájení 
v 15.30 obstará mikulášská fanfára, pak zazpívají žáci 
školy. Hostem akce bude dívčí skupina 5Angels. Tu tvoří 
Angelina (11 let), Nikola (13), Míša (14), Vendy (14) 
a Tereza (11). Skupina vystupuje často – v listopadu 
budou mít osm koncertů, v prosinci patnáct. Následovat 
budou soutěže pro děti a pak již přijede Mikuláš se 
svojí velkou družinou andělů a čertů, otevře se peklo 
a nastane nadílka. V přízemí základní školy ve školní 
jídelně bude výstava betlémů, vánoční výzdoby v duchu 
staročeských i současných vánoc a vánočních pohledů. 
Otevřená bude v sobotu od 14 do 20 hodin a v neděli 
od 14 do 17 hodin. Vystaveny budou i vánoční výrobky 
žáků základní školy. V přízemí fary bude prodejní 
výstava vánočních vazeb žáků Zahradnické školy 
Kopidlno. Na závěr sobotního programu bude tradiční 
ohňostroj doprovázený hudbou. Po celé odpoledne 
budou k dispozici stánky s občerstvením a vánočním 
sortimentem. Od návštěvníků nadílky starších patnácti 
let se bude vybírat vstupné 50 Kč. Pokud máte zájem, aby 
Vaše dítě bylo potěšeno dárkem od Mikuláše, předejte 
ho opatřený visačkou se jménem do prodejny pana 
Borovičky na náměstí nejpozději v sobotu 3. prosince 
do 12 hodin. Případně lze v této prodejně objednat 
zhotovení balíčku podle Vašeho přání. Věřím, že se již 
těšíte na Mikuláše a hlavně si budete přát, aby nám bylo 
počasí příznivě nakloněno. 

 Miloslav JEČNÝ

Ã Dvě výhry v pěti zápasech získali tenisté Soko-
la Dolní Bousov v Tenisové soutěži veteránů nad 50 let. 
Ve skupině o šesti týmech to znamenalo 4. místo. V jed-
notlivých utkáních, kdy se hrály dvě dvouhry a čtyřh-
ra, nastupovali ve dvouhrách Václav Hlaváček a Karel 
Novotný, ve čtyřhře Jiří Boček a Mirek Píša. D. Bousov – 
Podlázky 2:1, body Hlaváček a Boček – Píša. D. Bousov 
– Kněžmost 0:3. D. Bosuov – Bělá pod Bezdězem 2:1, 
body Hlaváček, Boček – Píša. Luštěnice – D. Bousov 2:1, 
bod Hlaváček. Bakov nad Jizerou – Dolní Bousov 3:0. 

 Václav HLAVÁČEK

Ã Radosti a dárky. Prodejní adventní výstava nabí-
zí vánoční vazby, mikulášský a vánoční perník, vánoční 
prostírání a ubrusy, ručně vyráběné šperky, malované 
hedvábné šátky, voňavé polštářky a řadu dalších milých 
drobností pro radost vaši i vašich přátel. Navštívit nás 
můžete v galerii v přízemí městské knihovny od 25. lis-
topadu do 23. prosince. Otevírací doba galerie: pondělí 
a pátek 8 – 15:30, úterý, středa a čtvrtek 8 – 18:00. Vstup 
zdarma.

 Dita ŘÍHOVÁ

Ã Tradiční předvánoční cour pořádá TO Krásná 
divoška v sobotu 17. prosince. Sraz je v 11.30 na nádraží 
v Sobotce, na účastníky pak čeká trasa Osek, Stře-
hom, Ošťovice, Dolní Bousov a od čtyř hodin posezení 
v salónku ve Staročeské restauraci. Hudební nástroje 
všeho druhu vítány. 

 Šerif EDDIE

Ã Kulturní tipy z Bousova: 
1. – 24. 11., Výstava „Albertov ´89: výročí Sametové 

revoluce“, v Galerii Na faře, zapůjčeno z Přírodovědné 
fakulty UK v Praze. 

25. 11., Vánoční radosti a dárky, prodejní výstava 
drobných rukodělných výrobků v Galerii Na faře, potrvá 
do konce roku. 

26. 11., Kurz výroby adventních věnců v městské 
knihovně, od 14 hodin. 

27. 11., Slavnostní rozsvícení Vánočního stromu na 
náměstí TGM, spojené s koncertem Světlany Nálepkové, 
začátek v 17:00. 

3. 12., Mikulášská nadílka s ohňostrojem na náměs-
tí TGM, od 16:00 vystoupí dívčí kapela 5Angels. 

8. 12., O Vánocích se spisovatelem a historikem 
Vlastimilem Vondruškou, pořad o vánočních zvycích 
s hudebním doprovodem P. Traxlera, od 18:00 v městské 
knihovně. 

24. 12., Štědrej večer nastal, společné zpívání koled 
v kostele sv. Kateřiny, (cca od 22:00, bude upřesněno na 
plakátech).

 Dita ŘÍHOVÁ
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KOSTEL SV. KATEŘINY JE ČÁSTEČNĚ BEZ LEŠENÍ
Počátkem října zmizelo lešení z východního průčelí 

a jižní strany kostela. Firma pana Haniše dokončila opra-
vy a nátěry fasády těchto stran objektu, pokračování nás 
čeká příští rok. Bylo by ideální, kdyby se nám podařilo 
na zbývající práce související s opravou fasády kostela 
zajistit v roce 2012 tolik fi nančních prostředků, aby opra-
va mohla být dokončena. Tolik přáníoptimisty. Čeká nás 
ale realita tvrdší. Jednak jednání s dodavatelem prací. Je 
třeba, abychom společně posoudili, jak dál. Nemůžeme 
chtít, aby lešení kolem kostela stálo další rok. Ne snad 
z důvodů estetických, spíše pragmatických. Majiteli 
nevydělává a co je horší, vlivem povětrnostních podmí-
nek ztrácí na životnosti. Dalším problémem, samozřejmě 
hlavním, zůstanou fi nance. O závazcích roku letošního 
píšeme v minulém zpravodaji. V minulých dnech jsme 
oslovili všechny domácnosti v Dolním Bousově, oslovi-
li jsme také fyzické a právnické osoby v Dolním Bouso-
vě podnikající. Oslovili jsme i některé Bousováky žijící 
mimo Bousov, „požebrali“ jsme za kostel. Doufáme, že 

díkybousovským i ostatním osloveným občanům nějaké 
peníze na opravu kostela seženeme.

Vím, že jmenovat pouze někoho z přispívajících je 
zásadněnevhodné. Byl jsem ale požádán panem Jose-
fem Batalou z Dolního Bousova o zveřejnění informace 
ojeho příspěvku. Pan Batala se rozhodl darovat občan-
skému sdružení Kostel sv. Kateřiny Dolní Bousov 76.000 
korun s určením na opravu věžních hodin. Proto zása-
du porušuji a přání dárce tímto plním. Dík ale patří vám 
všem, kteří jste jakýkoliv přípěvek poskytli, případně 
ještě poskytnete.Bez vaší pomoci bychom nebyli schopni 
kostel opravit. 

Na odlehčení: časy se mění, lidé také. Něco ale zůstá-
vá v některých z nás stejné. Mám na mysli následující 
fakt. Při zjišťování vlastnictví ke křížku za kostelem jsem 
z archivu Biskupství litoměřického dostal informaci, že 
křížek byl pořízen za peníze ze sbírky občanů dolnobou-
sovských.Za OS Kostel sv. Kateřiny 

 Josef VYNIKAL

V letošním roce byl zbourán na náměstí dům 
č. p. 76, ve kterém jsme bydleli s rodiči od roku 1939. 
Já jsem zde prožil, kromě prvních pěti dnů, 18 let své-
ho života, na který velmi rád vzpomínám. V přízemí 
byl poštovní úřad, kterému velel pan Poštolka. Bylo 
v něm zaměstnáno několik listonošů. Byli to pánové 
Král, Ježek, Oudrnický, Pomrhons. V přízemí v chod-
bě stály poštovní saně, které se v zimě používaly (ráno 
a večer) na přepravu zásilek mezi poštovním úřadem 
a vlakovým nádražím. V pozdějších letech se přesta-
ly používat a dlouhá léta ležely na půdě. Při stěhování 
poštovního úřadu do domu č.p. 125 byly saně nabídnu-
ty mamince jako palivové dřevo. Podařilo se mi je teh-
dy zachránit. Po smrti maminky jsem je měl nějakou 
dobu doma v Novém Boru. Po čase jsem je nabídl Poš-

tovnímu muzeu. Saně byly nákladně restaurovány a ny-
ní jsou vystaveny v Poštovním muzeu ve Vyšším Brodě. 
Je u nich uveden tento text : „Ruční poštovní nákladní 
saně, které sloužily k dopravě zásilek mezi poštovním 
úřadem Dolní Bousov u Mladé Boleslavi a tamním vla-
kovým nádražím. Jedná se o ojedinělý doklad přepravy 
poštovních zásilek pomocí ručních saní. Vyrobeny byly 
patrně krátce po roce 1925.“

Saně jsou po letech tam, kam patří. Až pojedete do 
Jižních Čech, určitě se na naše bousovské saně zajeďte 
podívat! Na závěr bych chtěl vyzvat čtenáře, aby se doma 
podívali do svých alb a pokusili se najít nějaké foto, 
které zachycuje výše uvedený exponát v době, kdy byl 
využíván. 

 Josef DOŠKÁŘ

DOLNOBOUSOVSKÉ POŠTOVNÍ SANĚ – RARITA 
POŠTOVNÍHO MUZEA

Letos podruhé se dolnobousovská městská knihovna 
zapojila do celostátní akce Týden knihoven. Chtěli jsme 
ukázat, že knihovna je pro všechny a ne jen pro vášni-
vé čtenáře. V pondělí 3. října jsme se pokusili nalákat do 
knihovny seniory, a to na cestovatelskou besedu „Můj 
pohled na Austrálii“. Austrálií nás provedla paní Mesza-
rosová se svým manželem. Povídání plné fotografi í bylo 
tak zajímavé, že jsme zúčastněným nabídli pokračování. 
A týden na to jsme v pondělí 10. října v besedě pokra-
čovali. Potěšila nás hojná návštěvnost obou cestovatel-
ských večerů. Děkujeme manželům Meszarosovým za 
pečlivou přípravu a ochotu podělit se o své cestovatelské 
zážitky.

Ve středu 5. října následoval program pro děti. 
Ochotnický spolek Bouda z Holých Vrchů k nám zavítal 
s hranou pohádkou Císařovy nové šaty. Divadlo pro děti 
naláká vždy, a tak byla naše knihovna plná až prasknutí. 

Rodiče si během představení měli možnost prohlédnout 
a případně zakoupit dětské knihy z nakladatelství Th ovt, 
které jsme během celého týdne prodávali za velmi příz-
nivé ceny. (Knihy budeme prodávat do konce října.)

Ve čtvrtek 6. října jsme se zaměřili na dámské čtenář-
ky. Na programu byl komponovaný pořad o životě a kni-
hách zesnulé spisovatelky Simony Monyové. Největší 
čtenářkou paní Monyové u nás v knihovně je paní Zuza-
na Nožířová, a tak jsme jí poprosili o pomoc při tvorbě 
pořadu. Paní Nožířová se toho ujala s nadšením. Před-
stavila nám spisovatelku prostřednictvím knih, které o ní 
vyšly a čtenými ukázkami z její tvorby.

V pátek 7. října Týden knihoven vyvrcholil Černou 
hodinkou se severskou detektivkou. Pro účastníky večera 
bylo připravené slané i sladké občerstvení a hlavně čtení 
při svíčkách. Pořad pro nás sestavila paní Jana Vlacho-
vá, a tak jsme tentokrát i my knihovnice mohly v klidu 

T ÝDEN KNIHOVEN 2011
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zasednout za stolky a příjemně se bavit. Paní Vlachová 
nám čtením ukázek představila hlavní postavy trilogie 
Milénium od StiegaLarssona. Poté jsme si zahráli na 
detektivy a snažili se vyřešit několik kriminálních přípa-
dů s otevřeným koncem. 

Během celého Týdne knihoven jsme zdarma zaregis-
trovali šest nových čtenářů. Třem dlužným hříšníkům 
jsme odpustili jejich dluhy v rámci amnestie, kterou jsme 
na tento týden vyhlásili. 

 Dita ŘÍHOVÁ

 Ornitologie a s ní spojené dopisování do novin, zpra-
vodajů i časopisů mi vyneslo kontakty v regionu, republi-
ce, místy i za hranicemi. Postarali se o to zejména slavíci, 
ale i čápi a vlaštovky. Pominu-li prvně jmenované, čápi 
a vlaštovky jsou směrem k veřejnosti sázkou na jistotu. 
Nebudu vypisovat, kde všude se spolu s lidmi z návra-
tu vlaštovek po okrese raduji, zmíním spíš, že v Dolním 
Bousově se tak děje rovněž. Vím o dvou místech ve Vlčo-
polské ulici, kde by se domácím bez „jejich“ vlaštovek 
dlouhodobě nedobře žilo a pak znám ještě jedno unikát-
ní stranou lidí, na hrázi Červenského rybníku. Dnešní 
příspěvek věnuji právě do zmíněné „Vlčopolské“ za to, 
jak opeřencům přejí.

 Vlaštovky patří spolu s jiřičkami a břehulemi k dálko-
vým transsaharským migrantům, tím už je řečeno mno-
hé. Fenomenální návrat pod rodné krovy i odlet v čas-
ném podzimu. Mezi tím opravy hnízd, zpívání po drátech 
i anténách, čas lásky a péče o potomstvo, shlukování se 
do početných skupin. To všechno lidé zpod vlaštovčích 
hnízd znají, přidám tedy něco, co jejich pohled rozšíří. 
Vlaštovky coby lovci létajícího hmyzu často hladoví. Stá-
vá se dokonce, že mláďata z druhého (letního) hnízdě-
ní pro nedostatek potravy ponechají osudu a hnízdiště 
opustí. Záleží na tom, jak se léto podaří. Je velmi uspo-

kojivé vidět po prázdninách v rákosí Červenského rybní-
ku nocovat stovky úspěšných vlaštovek z obou Bousovů. 
Jak důležitým ono nocoviště je, dokládá kontrolovaný 
vlaštovčí sameček narozený v Horce u Staré Paky. Stej-
ně milé jsou pak setkání s přeživšími jedinci zjara, kdy 
rybník je první spolehlivou jídelnou v čase rozjíveného 
dubna. A štěstím o to větším je, uvědomíme-li si, kolika 
nástrahám během pobytu mimo domov musí letci čelit. 
Drobné ptáky cestou do Afriky decimují už nad Evropou 
občas zasněžené Alpy, pod nimi před mořem pak početní 
lovci, nad hladinou a při pobřeží černého kontinentu spe-
cializovaní ostříži jižní, kteří v tu dobu prohnaně hnízdí, 
za šera je loví i větší druhy netopýrů. A v Africe u sítí 
pavouci, ještě více pak chudé domorodé obyvatelstvo. 
Sotva vlaštovčí biologické hodiny zavelí zpět ke Klenici, 
vypálí mnohem rychleji, než tomu bylo před půl rokem. 
Josef Václav Sládek jim mezitím sepsal pár veršů o věr-
nosti a ony nezklamaly. Jak to bude v století současném, 
na jaře 2012? Asi neveselé. Rakouské ochranářské spolky 
totiž nestačily tentokrát pomáhat vlaštovkám a břehulím, 
zaskočeným časným sněhem v podhůří velehor. Jiřičky 
odlétají později a „trefi ly se“ s načasováním migrace dale-
ko šťastněji. K Alpám se totiž navrátilo popletené léto.

 Pavel KVEREK

OHLÉDNUTÍ ZA VL AŠTOVKAMI

Městská knihovna zve všechny, kdo si chtějí 
navodit příjemnou náladu adventu, na kurz aranžování 
adventních věnců.Pod naším vedením vytvoříte vlastní 
adventní věnec na dveře, svícen na stůl či štólu na ozdobu 
oken. Kurz proběhne v sobotu 26. listopadu od 14 hodin 
v Městské knihovně. Materiál na výrobu věnců (sláma na 
korpusy, chvojí a další zelený materiál na obalení věnce) 
bude připraven.

Přineste si s sebou:
Ã  Čtyři svíčky a pomůcky k upevnění na věnec (hře-

bíky, nebo podložky pod svíčky)
Ã  Zdobení - stuhy, různé oříšky, šišky, šípky, sušené 

pomeranče a jiné plody a materiály na dozdobení
Ã  Železný vázací drát
Ã Zahradnické nůžky na stříhání chvojí

VOLITELNĚ:
Ã  Vlastní chvojí (máte-li doma přebytky nebo speci-

ální požadavky na druh)
Ã  Slaměnou kruhovou podložku nebo polystyreno-

vý korpus (pokud se Vám nebude chtít vyrábět 
vlastní

Ã  Máte-li doma, pak přineste tavnou pistoli
Z důvodu omezené kapacity knihovny a potřeby při-

pravit správné množství zeleného materiálu na tvoře-
ní prosíme o jmenovité přihlášky (telefonem,  mailem, 
osobně) do úterý 22. listopadu. 

Kontakt: Městská knihovna a infocentrum Dolní 
Bousov, Kostelní ul. 141, tel. 322 312 001, infocentrum@
dolnibousov.cz.

 Dita ŘÍHOVÁ

ARANŽOVÁNÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ

Všiml jsem si plakátu: ve čtvrtek 13. 10. 2011 
bude Vojta K. Tomáško hrát ve Staročeské restaura-
ci. Hned jsem to oznámil kamarádům. Musíme jít dří-
ve, bude tam narváno. Ale chyba lávky. Když kamarádi 
z T. O. Black tornádo a T. O. Krásná divoška přišli do 

Staročeské restaurace, byl sál prázdný. Vojta K. Tomáško 
už byl na místě.

„To je vás tak málo? Tak si sedneme ke stolu a zazpí-
váme společně.“ Pak přišla organizátorka koncertu Dita 
Říhová a s ní několik lidí. Před osmnáctou hodinou bylo 

KONCERT VOJT Y K. TOMÁŠKA 
VE STAROČESKÉ RESTAURACI
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na sále asi pětadvacetosob. Koncert mohl začít. „Kiďák“ 
zpíval písničky ze svého posledního alba Hádej, kdo tě 
má rád, ale i skladby starší a nemohl chybět ani Toula-
vej. Poloprázdný sál Staročeské restaurace odměňoval 
Vojtu po každé skladbě z jedné strany potleskem, z dru-
hé trampským „umíí“. Nálada byla výborná. Když zpíval 
svoji slavnou skladbu Toulavej, část obecenstva zpívala 
s ním.

Po koncertu přišlo focení - Vojta K. Tomáško mezi 
trampy. A pak přišlo překvapení.„Kluci doufám, že ještě 

nejdete domů.“ Nešli jsme. Sesedli jsme se u stolu. Kou-
pili pití a Kiďák zpíval. Občas půjčil kytaru i někomu 
dalšímu a krásný, příjemný večer plný melodických pís-
niček pokračoval. Skončil až v pátek. Škoda že na koncert 
nepřišlo víc borováků. Možná je odradilo vstupné 50 Kč, 
možná nezájem. Je to škoda, protože Kiďák umí...

  Zdeněk PLEŠINGER 
(vlastně kamarád Viking)

HISTORIE KOSTEL A SV. KATEŘINY 
Z ARCHIVNÍCH ZÁZNAMŮ

Kostel sv. Kateřiny je dominantou Dolního Bousova, 
viditelnou z širokého okolí. Již několik let je obejmutý 
lešením. Snahou všech zainteresovaných je dokončit jeho 
opravu. Postupně se to i daří. Podívejme se, co o dějinách 
kostela sv. Kateřiny v archivech nalezla fi rma Murus na 
základě objednávky od města. Archivní rešerše zpraco-
vala Markéta Česáková.   Miloslav JEČNÝ

(pokračování)

1.  Oprava omítky římsy nad hlavním vchodem na 
západní straně, nad presbyteriem po jižní a severní 
straně a nad lodí kostela či na věži 

2.  oprava zdí uvnitř kostela při hlavním vchodu a při 
pravém postranním oltáři 

3.  výměna trámu v krovu střechy nad presbyteriem 
a chórem 

4.  výměna trámů nad schodištěm při věži 
5.  výměna trámů nad severní částí kostelní lodi 
6.  výměna prahů nad presbyteriem na severní straně 

střechy kostela, které jsou shnilé 
7.  výměna pozednice, jež je na této straně v délce 

5 sáhů shnilá a na straně chóru je shnilá v délce 8 
sáhů 

8.  výměna dvou nahnilých kusů čelních šikmých 
sloupků stolice na severní straně presbyteria, kte-
ré musí být odříznuty a nahrazeny novým dřevem 
dobře zajištěny svěrami 

9.  výměna úplně shnilé krokve mezi věží a presby-
teriem na severní straně 

10.  oprava dřevěné konstrukce střešní vazby nad kostel-
ním chórem, jež je značně shnilá 

11.  doplnění prken do podlahy ve zvonici kostelní věže 
12.  přeložení obnažených žlábků nad lodí kostela 
13.  přeložení střešní krytiny kostela, která je na někte-

rých místech poškozená, a to v rozsahu celkem 20 
kvadr. sáhů 

14.  k pracím na opravě střechy kostela jsou zapotřebí 
čtyři pokrývači 

15.  zakrytí a nahození obnažených základů kostelní 
věže 

16.  přeložení střešní krytiny kostelní věže v rozsahu 
4 kvadr. sáhů 

17.  oprava kloubů zvonů, kvůli kterým se dá zvonit pou-
ze s velkou námahou 

18.  výroba nových železných závěsných sloupků 

19.  oprava zámku na vstupních dveřích a výroba nových 
klíčů. Další čtyři body byly věnovány nutným opra-
vám kostnice.

Protokol byl předložen Krajskému úřadu v Mladé 
Boleslavi ke schválení. Spolu s ním byl odeslán i rozpo-
čet na opravu kostela, obsahující tyto položky: za materi-
ál 212 zl. 25 a ½ kr., řemeslníkům 186 zl 13 kr., za tažné 
a ruční práce 86 zl. 42 a ½ kr., náklady na opravu kostnice: 
za materiál 121 zl 1 kr., řemeslníkům 32 zl. 49 kr., za tažné 
a ruční práce 25 zl. 53 kr., celkem 665 zl. 47 kr. Odměna 
za ruční a tažné práce ve výši 90 zl. 54 a ½ kr. byla rozpo-
čítána na jednotlivé přifařené obce, a sice na Dolní Bou-
sov, Rohacko a Záhumní Lhotu 65 zl. 4 kr, Horní Bousov 
10 zl. 21 kr., Přepeře 15 zl. 99 kr. a na Vyšopol (tj. Vyšší či 
Vlčí Pole) 4 zl. 21 kr. Po schválení těchto oprav proběhla 
licitace, na jejímž základě byly řemeslnické práce i práce 
nádenické spolu s dovozem materiálu pronajaty Václavu 
Kochovi z Bousova č. p. 237. Na stavbu dohlížel Patronát-
ní úřad Kost, jenž byl povinen podávat zprávy Okresní-
mu úřadu v Sobotce, do jehož územně správního obvodu 
Dolní Bousov spadal v letech 1855 – 1868.  Václav Koch 
si za řemeslnickou (tesařskou, zámečnickou, pokrývač-
skou) práci vyúčtoval 168 zl. 11 a ½ krejcaru, které byly 
vyplaceny ze zádušní kasy. Za tažné a ruční práce bylo 
účtováno 90 zl. 54 a ½ kr. a ty měl dostat od přifařených 
obcí (celkem tedy 259 zl. 6 kr.).

 Při bouřce v roce 1873 udeřil do věže kostela blesk, 
který sjel po hlavním zvonu, jenž v důsledku toho pras-
kl. Znovu byla kostelní věž zasažena bleskem při bouřce 
v roce 1877, pročež se začala řešit otázka ochrany stavby 
proti dalším takovým případům. V roce 1882 proběhla 
oprava střechy na kostele a přilehlých hospodářských 
budovách, již zajišťoval vrchnostenský zednický mistr 
Antonín Klimeš, přičemž opravy byly fi nancovány ze 
zádušních peněz. Současně byl na střechu kostela při-
pevněn hromosvod. Tyto práce byly kolaudovány v roce 
1883.

 Při ohledání kostela v roce 1869 bylo prvně konsta-
továno, že se objevily rozsáhlé trhliny v klenbě nad chó-
rem. Pro výrazně zhoršující se stav klenutí kostela byla 
v roce 1886 tato stavba znovu ohledána Josefem Folker-
tem, císařským stavebním adjunktem, za účasti patro-
nátního komisaře Jana Beitlera. Josef Folkert následně 
sestavil technickou zprávu, datovanou k 30. říjnu 1886, 
v níž uvedl, že: „…klenutí kostela se skládá ze tří částí. 
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dolnobousovský
sport

MARTIN SVOBODA 
BY REPUBLIKOVÝ TITUL RÁD OBHÁJIL

Jak už jsme čtenáře Bousováku informovali, Martin 
Svoboda se stal mistrem České republiky v autokrosu 
v divizi touring autokros. To jsou závody plechových aut 
a pohonem všech čtyřech kol, s přeplňovanými motory 
o výkonu mezi 450 a 500 koni. Seriál mistrovství repub-
liky se skládal ze sedmi závodů. V Nové Pace Martin 
nestartoval, protože neměl auto hotové, pak následovaly 
výhry v Humpolci, Přerově a Přibici, šesté místo v Poříčí, 
výhra v Sedlčanech a bylo jasné, že již nemůže být před-
stižen. Proto v posledním závodě v Nové Pace (náhrada 
za Dolní Bousov) v jeho autě jel Daniel Landa. Jak byl 
Martin se ziskem titulu, který získal ve voze Mitsubishi 
Evo 8, spokojen, byla moje první otázka.

„Auto původně jezdilo rallye, kde ho pilotovali Tošov-
ský a pak Mikulenka. My jsme ho museli předělat na auto-
kros. Zvýšil se výkon, přitáhly se samosvory, ustrojilo na 
lamináty, udělal se šotolinový podvozek. A pak se jezdilo. 
Zisku titulu si cením strašně moc, protože jsem měl před 
časem úraz a myslel jsem, že už v životě nebudu nikdy jez-
dit. Autokros byl pro mě motor, který mě hnal dopředu. Už 
vloni na setkání mistrů jsem poznal, že auto je konkuren-
ceschopné – skončil jsem druhý za Vaškem Fejfarem. Pro-
to jsme do toho letos šli naplno. Hlavně mám vynikající 
tým, na který nedám dopustit. Bez nich bych to nemohl 
dělat, titul je zásluha celého kolektivu, který tvoří můj syn 
Petr Svoboda, David Král, Lukáš Růžička, Honza Hegedüš 
a Štefan Minařík, který k nám přešel od autokrosaře Bar-
toše se zdůvodněním, že je u nás větší sranda. Bez tohoto 
týmu by to nešlo. Autokros to není jen svezení se na trati, 
to je devadesát procent práce v dílně a deset procent ježdě-
ní při závodech.“

Shodou okolností jsi nejel první a poslední závod, 
které se konaly v Nové Pace, za kterou v mistrovství 
republiky jezdíš. Proč?

„Na první závod jsme odjeli, měli jsme připravený auto-
bus, veškerou techniku, mechaniky. Já jsem byl v Praze na 
doladění motoru a ve tři ráno v něm zaklepalo a vyletělo 
těsnění. Do Paky jsem přijel s prázdnou a závod jsme sle-
dovali v roli diváků. A před posledním závodem bylo jasné 
o titulu, tak jsme se dohodli, že v autě pojede Dan Landa. 
Zklamala technika, upadly šrouby na kardanu, rozmlátily 
zadní diferenciál, zablokovala se zadní kola a Dan vletěl 
v předposledním kole ze třetího místa do svodidel a ještě 
rozmlátil předek.“

Budeš se řídit heslem v nejlepším přestat, nebo se 
pokusíš o obhajobu titulu?

„V žádném případě neskončím. Vzorem mi je Hošek, 
takže pokud budu moci jezdit, budu jezdit. Lepší je závo-
dit, než se pofl akovat po hospodách.“

Závodit na takové úrovni určitě není jednoduchá 
a hlavně levná záležitost. Kolik taková sezóna stojí?

„Když nebudu počítat pořízení auta, tak sezóna 
v republice se pohybuje kolem miliónu. Když bych měl jet 
Evropu, bylo by to ještě o půldruhého miliónu navíc. Nedá 
se proto republika a Evropa příliš dobře skloubit. Mám dva 
hlavní sponzory – naší fi rmu a Dobos Josefa Turka. Ten 
do mě investuje nemalé peníze, za což mu patří velikánský 
dík. Doufám, že ho v příštím roce nezklameme a uděláme 
opět titul.“

Budeš spoléhat na současnou techniku, nebo plánuješ 
nějakou změnu a vylepšení.

„Motor máme na špičkové úrovni, ten stavěla fi r-
ma RRR Power Praha. To je fi rma, kterou založil Aus-
tralan Vincent Michael Kehl, je zaměřená na stavby 
motorů a závodních aut. Mě si vybrali sami, protože 
když mi poprvé naladili auto, zjistili, že už mám nějaké 

Vlastní prostor kostela je překlenut novou klenbou, jejíž 
vrcholný bod dosahuje až k vazebním trámům, které 
jsou umístěny asi ve středu úrovně střešního prosto-
ru mezi porubními stěnami vazby. Klenba je zpevněna 
šestnácti žebry, každé z nich stojí na oblouku. Skrze ně 
se kostelní prostor otevírá na jedné straně k chóru a na 
druhé k presbyteriu. Tyto oblouky mají tvar elipsy, tedy 
spíše její čísti větší nez polovina. Klenba pod chórem pro 
hudebníky a presbyteriem je plochá (tzv. česká klenba, 
pozn. zpracovatele), zpevněná deseti pásy. Klenutí je 

masivní. Postřehnutelné jsou pukliny některých pásů ve 
středu a odtud dovnitř na pásech vzpříčené klenby chóru 
a také pukliny ve středu překlenutí oken na chóru pro 
hudebníky.“ Bezprostředně po tomto ohledání byl kos-
tel v listopadu 1886 pro nebezpečí sesutí klenby uzavřen. 
Tato technická zpráva rozhodla o nutnosti opravy klenu-
tí kostela spočívající v novém podklenutí pásů. Následně 
byl vypracován rozpočet těchto oprav a také příslušné 
plány. 

 (pokračování příště)
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CÍLEM ŽIVNÉHO JE NEJEN GOLEMOVA RUKA, 
ALE I EVROPA

V sobotu 3. září se ve Staročeské restauraci konalo 
první kolo extraligy armsportu. Startovalo 58 borců 
z celé republiky a místní se mezi nimi vůbec neztratili.

 V kategorii žen do 60 kilogramů po dlouhé době star-
tovala Veronika Milotová, která skončila na levou i pra-

vou ruku shodně na třetím místě. V kategorii do 80 kg 
startoval další navrátilec Rudolf Stezka, který skončil na 
levačku pátý, na pravačku čtvrtý. V kategorii do 100 kg 
byl Daniel Přihonský dvakrát šestý. Nejlepšího výsledku 
dosáhl tradičně František Živný. Levou rukou po několi-
kaleté přestávce porazil ve vyřazovacích bojích tradiční-

ZL ATÉ ML ADŠÍ ŽÁKYNĚ
SK Tenis Rohatsko má mezi svými chovanci i mladší 

žákyně a žáky. Tento rok 2011 je vedení klubu přihlási-
lo do Okresní soutěže družstev u Okresního tenisového 
svazu Mladá Boleslav. Přihlásilase celkem čtyřidružstva 
– 8.ZŠ Mladá Boleslav, LTC Mladá Boleslav, TK Benátky 
nad Jizerou a SK Tenis Rohatsko.

Mladší žákyněRohatska reprezentují Denisa Havlo-
vá, Gábina Víchová a Klára Pospíšilová. Mladé tenistky 
se od 8. 5. 2011 každou druhou neděli musely „poprat“ 
se svými soupeřkami. První zápas si děvčata zahrála 
na domácích dvorcích proti LTC Mladá Boleslav. Dalo 
by se říci, že letošní léto nebylo až tak slunečné a teplé, 
ale musím přiznat, že na dvou z těch tenisových nedělí 
padaly zrovna rekordní teploty. Některé zápasy byly tak 

vyrovnané, že se hrálo od devíti do čtyř hodin. Děvčata 
kropila nejen antukové dvorce, ale i sebe, aby se osvěžila. 
Postupně se se svými výkony dostala až do fi nále, které 
sehrála s tenistkami TK Benátky. Soupeřky měly výhodu 
domácího prostředí, ale naše holky nezastavilo vůbec nic, 
ani pro změnu krutý déšť. Vyhrály, a tím pádem zvítězi-
ly v celé Okresní soutěži. Vezly si domů diplomy a zlaté 
poháry!Jen o malinko hůře skončili mladší žáci – Tomáš 
Horyl a Vojtěch Kašík. Proti nim se postavili soupeři 
z těch samých družstev jako děvčatům. Kluci svůj zápas 
o zlato nevyhráli, ale vezli si domů diplomy a stříbrné 
medaile! Všem jmenovaným tenistkám a tenistům děku-
jeme a přejeme hodně úspěchů do dalších zápasů!

 Pavlína HAVLOVÁ

úspěchy. Proto mi postavili motor jen za cenu materi-
álu a starají se o další věci. Konzultujeme neustále chod 
motoru, když je potřeba, přijedou ho naladit. Přes zimu 
potřebujeme snížit váhu, máme sto kilo nad limit. Pro-
to jsme pořídili novou káru a přes zimu budeme stavět 
nové auto.“

Kromě republiky se ještě jezdí Zóna střední Evropy 
a Mistrovství Evropy. Jel jsi některý z těchto závodů?

„Zóna střední Evropy se jezdí v rámci republiky, takže 
dva závody se jely současně jako zóna. Ovšem většinou 
v nich jedou jen místní borci. A do celkových výsledků je 
nutné odjet alespoň jeden závod v jiné zemi, což já jsem 
nejel. Proto nejsem klasifi kovaný, přestože mám víc bodů, 
než borci přede mnou. Mistrovství Evropy jsem jel jen 
v srpnu v Nové Pace, skončil jsem šestý, celkově jsem skončil 
na dvacátém místě. Technika by na Evropu stačila, ale 
problém by byl s doprovodným autobusem. To je Karosa, se 
kterou se vydat na tisíce kilometrů po Evropě by bylo riziko. 
Máme kupovat dvoupatrovou Scanii, se kterou by vyrazit 
do Evropy šlo. Hlavní ale samozřejmě je sehnat dostatek 
fi nancí. Jezdí se po celé Evropě, nejdál do Portugalska. 
Když jsou závody někde poblíž, musí se jet ve středu večer 
a návrat je v pondělí odpoledne. Mechanici všichni pracují 
ve Škodovce, musí si brát dovolenou nebo volno. Není to 
jednoduché.“

Necháš někdy mechaniky za odměnu v autě projet, 
aby věděli, co postavili?

„Když se chce někdo projet, řeknu mu že když se napo-
prvé rozjede, může jet. Ono rozjet se s takovým výkonným 

vozem není jednoduché. Když se chci rozjet plynule, rozjíž-
dím se třeba natřikrát. Je tam dvoulamelová spojka, hodně 
otevřená klapka. Pomalu se rozjet nejde, musí se rozjíždět 
naplno. Jediný, kdo s mým autem jezdí, je syn Petr. Nyní 
jel na Setkání mistrů v Humpolci, kde se přihlásil do slou-
čené divize I. a V. V první byl druhý, v páté vyhrál. Záro-
veň se jel závod družstev, který jeho družstvo vyhrálo. Při-
vezl si tři medaile a tři poháry. Petr je dobrý řidič a skvělý 
mechanik. Ale já nyní potřebuju toho skvělého mechanika 
a ne řidiče. Nechávám ho proto jet takové závody, kte-
ré já nemusím. Pojedu Setkání mistrů v Sosnové, kde se 
jezdí paralelní závod za účasti aut z rallye, rallyekrosu 
a autokrosu.“

Není to tak dlouho, kdy závody jezdil i tvůj bratr Pavel. 
Potkáte se opět na trati?

„Měl pauzu, stavěl barák, ale už se opět chystá závodit. 
Už koupil autobus, teď se rozhoduje, jestli bude jezdit divizi 
VI. nebo divizi I. Svezl se mým autem, byl z toho hodně 
nadšený a prohlásil, že když bude závodit, tak ve čtyřkol-
ce. Ale ještě se nerozhodl. Pokud budeme jezdit společně, 
určitě to bude jako v minulých letech, kdy jsme si navzá-
jem nedarovali ani metr. Až z toho někdy těžili především 
soupeři.“

Martinovi jsem popřál mnoho štěstí při obhajobě 
titulu, protože vždy je těžší něco obhajovat, než získat. 
A uvidíme za rok, jak to s bratry Svobodovými v auto-
krosu dopadlo.

 Miloslav JEČNÝ
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Řekneme-li ocel, vždy si představíme něco hodně 
pevného, takřka nezničitelného. Výraz ocelový muž v nás 
vyvolá představu nezničitelného muže, který vydrží téměř 
vše. Tak je tomu v akčních fi lmech. V soutěži Ocelový 
muž nemusí účastníci dokazovat svoji nezničitelnost, ale 
schopnost dosáhnout co nejlepších výkonů v pěti disci-
plínách: benchpress, shyby, lehy sedy, běh a kolo.

 Nápad uspořádat test kondice se zrodil v hlavě Karla 
Vydry ze Žebráku v roce 1997. Věnoval se tehdy kulturis-
tice a krátkým triatlonům a chtěl spojit sílu a vytrvalost 
a nějak vše vyhodnotit. Zároveň chtěl najít něco nového, 
zdravého, co je pro tělo ve všech směrech ideální a není 
jednostranně zaměřeno. A tak se zrodil silově atletický 

pětiboj, soutěž Ocelový muž (a samozřejmě Ocelová 
žena), který se postupně vyvíjel a rozrůstal. A jaké disci-
plíny na účastníky vždy čekají? Benchpress – tlak v leže 
na lavici s činkou 65 kg (za každý zdvih je bod). Shyby 
na hrazdě nadhmatem či podhmatem (jedno opaková-
ní je 5 bodů, vteřina výdrže bod). Leh sed za 2 minuty 
s nezapřenýma nohama (opakování = bod). Běh o dél-
ce pět kilometrů (limit je rychlost 5,5 minut na kilome-
tr). Silniční cyklistika o délce 40 km (limit je rychlost  
25 km/hod., podle limitního času se přiděluje bod za čas 
lepší o 10 sekund).

Desátým rokem se koná Ocelový muž jako Mis-
trovství České republiky ve fyzické kondici o „Karlosův 

OCELOVÝ MUŽ ONDŘEJ JEČNÝ 
JE MISTREM REPUBLIKY

ho soupeře Dušana Tesaříka, ale ve fi nále mu v drama-
tickém souboji podlehl a skončil druhý. Na pravou ruku 
Tesaříkovi porážku opět po napínavém souboji vrátil 
a vyhrál. A jeho hodnocení?

„Chtěl bych poděkovat především Miroslavu Vaňkovi, 
který byl hlavním pořadatelem soutěže, Městu Dolní Bou-
sov, které mělo nad závody záštitu a všem sponzorům, kte-
rými byli ZETA Benátky nad Jizerou (Karel Hosa a Stan-
da Svoboda), Balsamiss Krnov, Česká medovina Benátky 
nad Jizerou, Moštovna Lažany, Pivovar Klášter, Pěstitelská 
pálenice Češov, Průmyslové zboží Dolní Bousov (Milan 
Hercík) a Drogerie a zelenina Borovička a Koldová.“

Zaregistroval jsem, že nějaké závody v páce byly 
i v boleslavské Kolibě? 

„Je to pravda.  Majitelka uspořádala 15. října soutěž 
Mistr páka, kde se tahalo jen na pravou ruku. Ženy sou-
těžily bez rozdílu vah, muži do pětaosmdesáti kilogramů 
a nad ně. Dolní Bousov reprezentovalo pět borců, kteří si 
vedli výborně. V každé kategorii startovalo kolem deseti 
závodníků včetně republikové špičky zastoupené několi-
ka mistry republiky. Veronika Milotová vyhrála ženy bez 
rozdílu vah, Milan Hiršal vyhrál muže do pětaosmdesáti 
kilo, Ruda Stezka skončil čtvrtý. Nad pětaosmdesát kilo byl 
Dan Příhonský čtvrtý a já jsem vyhrál.“

Na rozdíl od ligy byla tato soutěž i bojem o hodnotné 
ceny, je to pravda?

„Ano, je. Majitelka Koliby paní Ptáčková připravila 
věcné ceny i fi nanční odměny. Třetí cena byl dárkový koš, 
druhá cena sud piva a první cena poukaz ke konzumaci 
v Kolibě v hodnotě tisíc korun a dva tisíce v hotovosti. My 
jsme se dohodli, že tam vyrazíme všichni společně a udělá-
me  si malou oslavu. Trenér Martin Szabó nás pochválil, 
že jsme udělali dobrý výsledek, tak bude důvod slavit.“

Usmívající trenér Szabó se vmísil do rozhovoru.
„Musíme pokračovat s tréninku, protože nesmíme 

usnout na vavřínech. Začátkem února nás čeká Golemova 
ruka v Brně, což je současně třetí kolo extraligy. V Brně 
startují borci z celé střední Evropy, velmi silná konkurence, 

a my bychom chtěli uspět. Nejedeme 22. října na druhé 
kolo extraligy do Hluku, protože je to moc daleko. Musíme 
dobře potrénovat, abychom navázali na výsledky z Bole-
slavi. Tam třeba Milan Hiršal shazoval tři kila, aby se vešel 
do kategorie do pětaosmdesáti kil. Takže nic nepodcenil 
a dobře se připravil. A s takovým přístupem se musíme 
připravit jak na Brno, tak na mistrovství republiky.“

Na otázku, kde se koná republika, odpověděl Živný.
„Ta se má konat koncem dubna nebo začátkem květ-

na zatím neznámo kde v Čechách. Nabízeli mi, zda ji 
nechci uspořádat v Bousově, ale asi bych nesehnal spon-
zory. Chtěl bych na mistrovství republiky uspět, protože 
pak se koná Mistrovství Evropy v Gdyni v Polsku. Tam 
jsem byl dvakrát. Na Mistrovství Evropy jsem skončil dru-
hý, pak jsem byl na soutěži profesionálů, kde jsem v roce 
2000 seutkal s nejlepším ruským borcem. Tam jsem ho 
porazil. Proto bych chtěl dobře natrénovat a na Evropu 
jet. Znamená to vyhrát republiku. Z druhého místa bych 
tam nejel.“

 Po tom letošním jste oba tvrdili, že musíte pozměnit 
trénink a techniku, abyste mohli vyhrát. Došlo k tomu?

„Jedeme více vytrvalostní tréninky, silové dáváme 
jeden týden v měsíci. František se snaží držet dietu, už byl 
na sto devadesáti, ale nevydržel a zase osm kilo nabral. 
Více dáváme hrazdu, lehčí činky častěji opakovat. Pracu-
jeme i na změně taktiky, konkrétně na úchopu soupeře. 
Ono hodně záleží na reakci po zahájení souboje rozhod-
čím. Proto jsme upravili posilování na kladce, aby zesílily 
správné svalové partie. Jsou dvě techniky uchopení. Jedna 
je přes prsty, na vršek, druhá přes zápěstí, kdy taháte jen 
biceps. A když vrškař rychle zabere proti spodkaři a ohne 
mu prsty, tak může být i slabší, ale vyhraje. Rozhodující je 
rychlý start, a na tom právě pracujeme.“

 Trénink se blížil, proto jsem Martinu Szabóvi a jeho 
svěřenci Františku Živnému poděkoval a popřál jim, ať 
se jejich plány a přání naplní. Vždyť reprezentují nejen 
sebe, ale i Dolní Bousov. 

 Miloslav JEČNÝ
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FOTBALISTŮM DBSK SE ZATÍM NEDAŘÍ
Vstup do soutěže se fotbalistům DBSK nepovedl. 

Po odehrání osmi zápasů mají na kontě 7 bodů (1 vý-
hra, 4 remízy a 3 prohry). Nepovedly se zejména utkání 
s celky ze spodu tabulky, proti kterým povinnost velela 
zvítězit (remíza v Zárybech a domácí prohra s Byšicemi). 
Je také škoda dvou utkání, ve kterých hráči DBSK ztratili 
vítězství v posledních minutách zápasu (remíza s Bělou 
a Pěčicemi). Nejlepším střelcem mužstva je Vacek se 
čtyřmi brankami.  

DBSK – Bělá pod Bezdězem 2:2 (1:1), Vacek 2. 
Se stava: Skála – Švec, Budínský, Klíma (Hrdý), Dajč 
– Zahrada, Bíšek, Vynikal, Vacek – Šolc M., Kubeček 
(Stejskal). Výsledek, stejně jako předvedená hra, byly 
zklamáním. Na začátku utkání se hosté z Bělé stáhli 

na svou polovinu a vyčkávali, s čím na ně vyrukujeme. 
V 35. minutějsme inkasovali z přímého kopu – 0:1. Ve 
42. minutě se po závaru hlavou prosadil Vacek – 1:1.  
Druhý poločas jsme začali o něco lépe a v 70. si Vacek 
dlouhou přihrávku v běhu zpracoval na prsa a poslal 
balón z 20 metrů přesně k tyč. Pak jsme ale začali hrát 
příliš pasivně a soupeř v 88. vyrovnal. 

Pěčice – DBSK 2:2 (1:1), Vacek, Kubeček. Sestava:
Klíma – Švec, Budínský, Bíšek, Dajč – Zahrada, Vyni-
kal, Kubeček, Hrdý (Šolc T.) – Šolc M. (Šedivý), Vacek. 
Od počátku utkání jsme domácí zatlačili před pokutové 
území a snažili jsme se často zakončovat. Ve 20. minu-
tě si domácí útočník zpracoval dlouhý míč, posunul si 
ho okolo bránícího Bíška, naskočil do něj a z penalty 

PO ROČNÍ PAUZE OPĚT S BÉČKEM A Z DŮVODU 
REKONSTRUKCE ŠKOLY V SOKOLOVNĚ

Oddíl stolního tenisu Sokola Dolní Bousov po roční 
pauze nastoupil do sezóny se dvěma družstvy. Bohužel 
béčko musí jako nové družstvo začínat v nejnižší soutěži. 
Z toho vyplývá i jednoznačný sportovní cíl – postoupit 
ze 4. do 3. třídy. Áčko má naopak za úkol stabilizovat 
svoji pozici ve 2. třídě. Plány trochu narušila rekonstruk-
ce školy. První polovina soutěže tak bude díky vstřícnos-
ti města odehrána v sokolovně. Do prvních zápasů šli 
hráči zcela bez tréninků. Na výsledcích se to však špatně 
neprojevilo. Ty naopak předčily očekávání zejména ve 
2. třídě. 

Výsledky 2. třída:30.9.2011, TJ Slavoj Čistá B - Sokol 
Dolní Bousov A3:15, Vlasáková 4, Odstrčilík, Jihlavec 
a Štolovský 3, 2 x čtyřhra. 9.10.2011, Sokol Dolní Bousov 

– TJ Sokol Březno A 12:6, Vlasáková 4, Novák 3, Odstr-
čilík 2, Jihlavec 1, 2 x čtyřhra. 14.10.2011, TJ AŠ Mladá 
Boleslav F - Sokol Dolní BousovA 9:9, Novák 3, Vlasáko-
vá a Štolovský 2, Odstrčilík 1, 1 x čtyřhra.

Výsledky 4. třída: 27. 9. 2011, Sokol Dolní Bousov B 
– TJ Sokol Otradovice D 18:0, Štolovský, Noha, Kolek 
a Nitray – všichni 4, 2 x čtyřhra. 6.10. 2011, TJ Plazy 
D - Sokol Dolní Bousov B 0:18, Štolovský, Noha, Kolek 
a Nitray – všichni 4, 2 x čtyřhra. 16.10. 2011, Sokol Dolní 
Bousov B –Sokol Březno B 12:6, Kolek 4, Noha 3, Novot-
ný a Nitray 2, 1 x čtyřhra. 18.10. 2011, TTC Josefův Důl 
D - Sokol Dolní Bousov B 6:12, Štolovský a Noha 3, 
Kolek a Nitray 2, 2 x čtyřhra.

 Jan JIHLAVEC

pohár“ (podle zakladatele soutěže). Je to seriál několika 
závodů, na nichž mohou účastníci získat titul Ocelový 
muž. A kdo se zúčastní alespoň dvou akcí a splnil na nich 
podmínky pro udělení titulu Ocelový muž, je zařazen 
do Mistrovství České republiky. Do něho se započítávají 
každému tři nejlepší pohárové výsledky.

 Od roku 2006 se soutěže Ocelový muž zúčastňuje 
i Ondřej Ječný z Dolního Bousova. Kdo chodí do posi-
lovny, potkává ho tam pravidelně. Ondřej zkoušel silový 
trojboj, pak se pustil do Ocelového muže. V roce 2006 
skončil osmý, v roce 2007 čtvrtý, v roce 2008 třetí, v roce 
2009 druhý a stejné místo získal vloni. Až letos se mu 
vydařil útok na nejvyšší příčku. Je tedy prvním mužem 
v Mistrovství české republiky ve fyzické kondici v kate-
gorii muži 20 – 34 let i v kategorii muži celkově. Nut-
no objektivně přiznat, že vítěz předchozích čtyř ročníků 
Josef Křivánek první tři závody vynechal, protože star-
toval v triatlonu. A v dalších dvou Ondřeje porazil, což 
ale nic nezměnilo na celkovém prvenství dolnobousov-
ského borce. A jak si Ondřej letos vedl? Na prvních třech 
závodech (Jičín 14. 5., Tišnov 4. 6., Žebrák 25. 6.) obsadil 
vždy první místo, ve čtvrtém (Klimkovice 6. 8.) a pátém 
závodě (Bartošovice) skončil druhý. Celkové pořadí 

Ocelového muže 2011: 1. Ondřej Ječný, Dolní Bousov 
– 12050 bodů, 2. Libor Pavelka, Ostrava – 11464 bodů, 3. 
Martin Svoboda, Ostrava – 11239 bodů, 4. Jaroslav Ště-
pán, Nová Paka – 10745 bodů, 5. Marek Výborný, Křoví 
– 10484 bodů, 6. Bronislav Skokan, Velké Březno – 10308 
bodů. A pokud si chcete porovnat svoji fyzickou zdatnost, 
uvádím výsledky Ondřeje ze všech pěti letošních závodů. 
Benchpress s činkou 65 kg: 55 - 54 – 56 – 58 - 56. Shyby: 
26 – 25 - 24 – 27 - 25. Sed leh 2 minuty: 124 – 132 – 129 - 
131- 142. Běh 5 km: 20:11 – 19:33 – 22:34 – 19:11 – 19:24. 
Jízda na kole 40 km: 1:14:14 – 1:11:25 – 1:12:20 – 1:12:36 
– 1:14:29. Že se nejedná o soutěž několika mužů svědčí 
počty startujících v jednotlivých závodech. V Jičíně jich 
bylo 25, v Tišnově 33, v Žebráku 35, v Klinkovicích 40 
a v Bartošovicích 38. V celkovém pořadí soutěží Ocelo-
vého muže za deset let je Ondřej Ječný na šestém místě 
s celkovým počtem 181 bodů. Před ním jsou borci, star-
tující ve všech deseti ročnících. Pokud Ondřejovi vydrží 
zdraví a chuť, určitě v příštím roce bude usilovat o obha-
jobu prvenství a posune se v celkovém pořadí vzhůru. 
Držím mu – a se mnou jistě všichni Bousováci, které 
reprezentuje – palce, aby se mu to podařilo.

 Miloslav JEČNÝ
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šly Pěčice do vedení. Hned z protiútoku se nám poda-
řilo vyrovnat - Zahrada vybojoval balón, posunul ho 
na Vacka a ten svou střelou rozvlnil domácí síť. Druhý 
poločaspřineslhlavně boj ve středu hřiště, kde byl terén 
velmi podmáčený. V 65. Zahradův povedený centr z pra-
vé strany proměnil prudkou hlavičkou Kubeček v gól. 
V závěru jsme si nepohlídali rychle vhozený aut, který 
se dostal za naši obranu, domácí hráč si se zakončením 
zkušeně poradil a v 89. minutě vyrovnal. 

DBSK – FC Mělník 2:1 (0:1), Kubeček, Stejskal. 
Sestava: Klíma – Švec, Budínský, Bíšek, Dajč – Zahra-
da, Vynikal, Kubeček, Šolc T. – Šolc M., Vacek (Stejskal, 
Havel ml., Šedivý). Nové dresy jsme pokřtili důležitým 
vítězstvím. V úvodu vázla kombinace, málo jsme se 
pohybovali a navíc jsme ještě ve 32. minutě inkasova-
li laciný gól. Po poločase se nám přece jenom podařilo 
navázat na dobré výkony, které jsme doposud předváděli 
pouze na hřištích soupeřů. V 56. minutě se dostal Vacek 
do pokutového území, jeho zakončení ještě brankář 
vyrazil, ale odražený míč poslal do sítě Kubeček. Chvíli 
poté po pěkné kombinaci Kubečka a Stejskala se druhý 
jmenovaný ocitl sám před brankařem hostů a zkušeně 
zakončil. Další šance jsme zahodili, což nás mohlo mrzet 
po střele hostů do břevna. 

Záryby – DBSK 1:1 (0:0), Švec. Sestava: Skála – Švec, 
Budínský, Klíma, Dajč – Zahrada, Bíšek, Kubeček, Šolc 
T. – Šolc M., Vacek (Stejskal, Vynikal, Merva).Utká-
ní s posledními Záryby se nám výsledkově ani herně 
nepovedlo. Přijeli jsme pro tři body, ale nakonec jsme 
byli rádi za remízu.V prvním poločase jsme si vytvořili 
hodně šancí, ale bez efektu. Také druhý poločas nabídl 
neurovnanou hru. V 65. minutě měl domácí útočník 
před naším pokutovým územím příliš mnoho prostoru, 
čehož pěknou ranou využil. Tento moment nás vybur-
coval k větší aktivitě, ale v 79. po ostrém zákroku musel 
předčasně do sprch Budínský. Nakonec se nám podařilo 
alespoň vyrovnat, jmenovitě Švecovi, který si v 83. minu-
tě naskočil na centr z rohu. 

Rejšice – DBSK 3:2 (2:2), Vacek, Kubeček. Sesta-
va: Skála – Vynikal, Klíma, Švec, Hrdý – Šolc T., Bí-
šek, Kubeček, Zahrada – Šolc M., Vacek (Dajč, Vinic-
ký). Začátek utkání jsme nezvládli. 13. minuta penalta, 
20. minuta chyba a využitý brejk – 2:0. Pak měli domá-
cí ještě několik nadějných možností, ale závěr poločasu 
patřil nám. Nejprve snížil Vacek, když nezaváhal v situ-
aci tváří v tvář gólmanovi – 2:1. A chvíli na to vyrovnal 
Kubeček střelou zpoza vápna na 2:2. Druhé dějství bylo 

vyrovnané a oboustranně opatrné. Po jedné ze standard-
ních situací jsme nedostatečně pokryli hráče na zadní 
tyči a ten hlavou překonal Skálu a rozhodl zápas. Pak jas-
ný penaltový zákrok na Kubečka nechal sudí zcela bez 
povšimnutí a nervózní závěr vyvrcholil červenou kartou 
pro Kubečka. 

DBSK – Byšice 1:3 (0:0), Vinický (pen.). Sestava:
Stránský – Hrdý, Budínský, Klíma, Dajč – Šolc T., Bíšek, 
Vacek, Zahrada – Šolc M., Vinický (Švec, Stejskal). Proti 
soupeři, který se v tabulce nacházel pod námi, jsme před-
vedli nejhorší výkon sezony. První poločas příliš fotbalu 
nenabídl. Ve druhém jsme soupeře zatlačili, ale výsled-
kem byly pouze náznaky šancí. V 77. minutě jsme inka-
sovali poprvé – po úniku po pravé straně přišel prudký 
centr před branku do hloučku nabíhajících hráčů, ze 
kterého se míč odrazil do branky – 0:1. Po dvou minu-
tách jsme lovili míč z branky podruhé. Hostující útočník 
sice nejdříve svou šanci neproměnil, když neuspěl proti 
vyběhnuvšímu Stránskému. Odražený balón si ale době-
hl a v klidu poslal míč do odkryté branky – 0:2. Jiskřič-
ku naděje vykřesal v 85. minutě Vinický, když proměnil 
pokutový kop, který si sám vybojoval – 1:2. Konečnou 
podobu výsledku dali hosté těsně před závěrečným hviz-
dem, když po našem dalším zaváhání v obranné činnos-
ti, přehodil hostující útočník Stránského – 1:3.

Luštěnice – DBSK 1:1 (1:1), Hrdý. Sestava: Stránský 
– Švec, Budínský, Bíšek, Dajč – Šolc T., Zahrada, Hrdý, 
Havel ml. – Vinický, Kubeček (M. Šolc, Vacek). V prv-
ním poločase jsme domácí zaskočili, byli jsme aktivnější 
a měli jsme více ze hry. Včas a důrazně jsme přistupovali 
k domácím hráčům a znesnadňovali jsme jim rozehráv-
ku. Odměnou nám byla vedoucí branka ve 25. minutě, 
kdy Hrdý s přehledem zakončil akci, která začala na polo-
vině hřiště vítězným osobním soubojem Švece. I nadále 
jsme pokračovali v aktivní hře a měli jsme další šance. 
Také domácí několikrát, hlavně po dlouhých nákopech 
ze své poloviny, ohrozili bousovskou branku. Všech-
ny pokusy ale zneškodnil dobře chytající Stránský. Až 
přišla 43. minuta a rychlá akce Luštěnic středem hřiště, 
první pokus Stránský ještě zneškodnil, ale proti dorážce 
již neměl šanci – 1:1. Začátek druhé půle začal domá-
cím náporem, který však stav zápasu nezměnil. Hru se 
nám podařilo vyrovnat a měli jsme i několik názna-
ků šancí. Do vyložené příležitosti jsme se ale ve dru-
hém poločase nedostali. A jelikož Stránský zlikvidoval 
všechny šance domácích, skončilo utkání zaslouženou 
remízou.

 Petr VYNIKAL

REZERVĚ TO STŘÍLÍ, 
PATRIK ŠOUTA SE BLÍŽÍ KE STOVCE BRANEK

Rezervě Dolnobousovského SK se ve fotbalové 
III. třídě daří. Prohrála pouze jednou, dvakrát remízo-
vala a v tabulce je v popředí. Hráčům se daří střelecky, 
Patrik Šouta se blíží ke stovce gólů vstřelených v okres-
ních soutěžích.

Jivina – DBSK B 2:2 (2:1), Šouta 2. Sestava: Buriá-
nek – Kosina, Kalivoda, Procházka, Čech – Boček, Po-
lák, Havel st., Havel ml. – Šouta, Dvořák (Dankiv, Šedivý, 
Zumr). Za neustálého deště na těžkém terénu jsme se 
ujali vedení po hlavičce Šouty. Ten pak další dvě šance 
zahodil a domácí skóre otočili. Po změně stran jsme měli 
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 Josef Doškář stojí v Poštovním muzeu u dolnobousovských 
poštovních saní, které zachránil.

Bousovští radní zasadili dub červený, který byl vybrán 
jako Strom města Dolní Bousov.

Žákyně TK Rohatsko, které vyhrály okresní soutěž družs-
tev. Zleva Havlová, Víchová a Pospíšilová.

Velkou oporou jsou Františku Živnému jeho rodiče, kteří 
jsou zároveň jeho největšími fanoušky.

výraznou převahu, ale výborného gólmana jsme překo-
nali až pět minut před koncem. 

DBSK B – Bakov B 5:2 (2:1), Šouta 2, Boček 2, Šedi-
vý. Sestava: Buriánek – Kosina, Kalivoda, Procházka, 
Čech – Boček, Polák, Havel st., Šedivý – Šouta, Dankiv 
(Dvořák, Dajč, Zumr). Hosté se ujali vedení, domácí se 
pak probudili a z mnoha šancí dali pět gólů v řadě. 

Čistá – DBSK 2:1 (1:0), Havel st. Sestava: Buriánek 
– Zumr, Kalivoda, Procházka, Kollátor – Boček, Polák, 
Havel st., Čech – Šouta, Dankiv (Vilhan, Merva, Stejs-
kal). Osmdesát minut jsme hráli na jednu bránu, ale góly 
dávali po brejcích domácí. V 88. jsme po tečované střele 
snížili, ale to bylo vše. 

DBSK B – Židněves 4:1 (1:0), Šedivý, Dajč, Dan-
kiv, Šolc. Sestava: Buriánek – Polák, Kalivoda, Klíma, 
Kosina – Boček, Dajč, Havel st., Šedivý – Šouta, Dankiv 
(Havel ml., Merva, Zumr). Body jsme získali díka neprů-
střelnému Buriánkovi. Naše hra byla bez jiskry, nápadu 
a bojovnosti, soupeř si vytvářel jednu šanci za druhou. 
Góly jsme ale stříleli my. 

Doubrava – DBSK B 2:2 (0:0), Boček, Šouta. Sestava: 
Cmár – Vilhan, Kalivoda, Procházka, Kosina – Boček, 
Polák, Havel st., Havel ml. – Šouta, Šedivý (Kollátor, 
Zumr). Zbytečně ztracené body, ani vedení 2:0 nám 
nestačilo. Ujali jsme se vedení pěknou střelou Bočka 
z 28 metrů, pak se trefi l z vápna Šouta. Jeho další gól 

však rozhodčí pro údajný ofsajd odvolal, Pak byl za faul 
vyloučen Kollátor i oplácející hráč domácích, naše hra se 
rozpadla a v 92. domácí vyrovnali z penalty. 

Nová Ves – DBSK B 1:4 (1:2), Havel st., Šouta, 
Dankiv, Stejskal. Sestava: Stránský – Vilhan, Kalivoda, 
Procházka, Havel ml. – Boček, Polák, Havel st., Šedivý 
– Šouta, Dankiv (Merva, Stejskal, Zumr). nejprve se 
Havel trefi l k tyči, pak dal Dankiv gól přímo z rohu. 
Polák přešel přes čtyři hráče, ale trefi l brankáře 
a domácí snížili. V 56. byl po druhé žluté vyloučen 
Vilhan, ale hru jsme kontrolovali a přidali další 
dva góly. 

DBSK B – Skalsko 7:0 (3:0), Šedivý 2, Dankiv 2, 
Šouta (pen.), Stejskal, Kubeček. Sestava: Buriánek – 
Zumr, Havel st., Procházka, Havel ml. – Boček, Polák, 
Kubeček, Šedivý – Šouta, Dankiv (Merva, Stejskal, 
Klíma). Hosté hráli předloni I. B třídu s bousovským 
áčkem, nyní nestačili na béčko. Skóre otevřel Kubeček, 
který nastoupil po odpykání trestu za vyloučení. A pak se 
již branky sypaly jedna za druhou, hlavně po brejkových 
situacích. Mukařov – DBSK B 0:4 (0:2), Klíma, Šouta, 
Dankiv, Polák. Sestava: Cmár – Kalivoda, Klíma, 
Procházka, Kosina – Polák, Havel st., Vacek, Šedivý 
– Šouta, Dankiv (Vilhan, Dvořák, Zumr). Poslední tým 
tabulky nebyl těžkým soupeřem. Patrik Šouta dal svůj 
devětadevadesátý gól v okresních soutěžích. Jak dlouho 
bude čekat na stovku?

 Miroslav BOČEK
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Provádíme dodávky:
➤ projektové dokumentace všech stupňů 
➤ inženýrské činnosti ve výstavbě 
➤ montáže silnoproud, slaboproud 
➤ měření a regulace ( inteligentní rozvody) 
➤  chlazení a klimatizace (YORK, Johnson Controls) 

technologických rozvodů

Dále zajistíme:
➤ návrhy osvětlení pracovních prostorů dle ČSN-EN 12464-1
➤ údržbu elektro
➤  revize elektro - výchozí, periodické, ručního nářadí a elektrických 

spotřebičů
➤ školení elektro z Vyhl.č.50/Sb., § 3 a 4 
➤  výpočet, montáž a uvedení do provozu topných kabelů pro vyhřívání 

nákladových ramp, materiálových skluzů, okapů průmyslových 
objektů atd.,

➤  dodávky a uvedení do provozu dieselagregátů( náhradní zdroje) 
všech velikostí

➤ kontrolu spojů za pomoci termovize
Při veškeré  naší činnosti, se zavazujeme k šetrnému chování k životnímu 
prostředí a dodržování platných legislativních předpisů, sloužících k trvale 
udržitelnému rozvoji naší země..
Hledáme, nabízíme:
Elektromontážní fi rma přijme pracovníky s platnou Vyhl. č. 50/Sb.,
Dále přijmeme absolventa SŠ oboru elektro,
Rovněž hledáme pracovníky ostatních stavebních profesí 
(zámečník, klempíř, zedník, atd.), práci nabízíme i dělníkům pomocné  
stavební výroby (kopáč, přidavač).
Volejte, pište: GSM 603 815 558 (záznamník) 
pro-elektro@dragon.cz

P. S.:  Je Váš rodinný dům již, postaven? 
To je ideální doba na osvětlení Vaší zahrady!  
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společenská
kronika

NAROZENÍ
18. 08. 2011 Martin Doubravský, Dolní Bousov
28. 08. 2011 Dominika Babáková, Dolní Bousov 
01. 09. 2011 Ema Matějčková, Dolní Bousov
07. 09. 2011 Ondřej Procházka, Dolní Bousov
14. 09. 2011 Laura Soukupová, Dolní Bousov
17. 09. 2011 Petr Krčmář, Dolní Bousov
20. 09. 2011 Adina Šťastná, Dolní Bousov 

ÚMRTÍ
01. 10. 2011  MUDr. Jiřina Vacková, dětská lékařka
06. 10. 2011  Josef Rieger, Dolní Bousov
09. 10. 2011  Jaroslav Synek, Dolní Bousov 

ŽIVOTNÍ JUBILEA OBČANŮ
LISTOPAD 2011
30. 11. Josef Heckel, Horní Bousov 55 70 let
02. 11. František Nechanský, Lhotecká 520 75 let
08. 11. Hana Folprechtová, Příhonská 338 75 let
19. 11. Františka Kynčlová, Kolonie 440 81 let
18. 11. Růžena Sobotová, Josefské nám. 55 82 let
19. 11. Marie Halbychová, V Lipkách 620 82 let 
05. 11. Vlasta Jandová, Spálená 42 83 let
19. 11. Josef Batala, V Kališti 313 83 let
08. 11. Rudolf Peška, Na Sídlišti 436 84 let
12. 11. Emilie Koldovská, Brodecká 251 84 let
13. 11. Josef Svítil, K Piváku 349 88 let
08. 11. Miroslava Hakenová, Spálená 228 89 let

PROSINEC 2011
21. 12. Jaroslav Šubrt, Vlčí Pole 32 70 let
03. 12. Antonín Bažant, na Tvrzi 612 75 let
06. 12. Zdeňka Pozníková, Ošťovice 3 75 let
15. 12. Božena Vorlová, Školní 241 75 let
06. 12. Jaroslava Pavelková, Na Sídlišti 437 80 let
12. 12. Hedvika Dvořáková, Bechov 31 80 let
22. 12. Helena Považanová, Rachvalská 261 80 let
16. 12. Karel Lenc, V Chobotě 494 81 let
16. 12. Marie Procházková, Zahrádky 264 84 let
15. 12. Marie Baťová, Spálená 38 86 let
03. 12. Miloslav Čermák, Horní Bousov 35 88 let

VZPOMÍNKA
Dne 5. listopadu 2011 uplyne patnáct let od úmrtí 

našeho drahého manžela a tatínka, pana Jiřího Lukáše. 
Stále s láskou vzpomínáme a ty, kdo jej znali prosíme, ať 
vzpomenou s námi. 

 Věra Lukášová s dcerami Janou a Věrou.

SMUTEČNÍ PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem, kteří se přišli naposledy rozloučit 

s naším tatínkem, panem Josefem Sokolem. Děkujeme 
Vám za květinové dary, osobní a písemné projevy sou-
strasti. Vřelé poděkování chceme vyjádřit Sboru dob-
rovolných hasičů Bechov a Vlastenecko dobročinné 
sdružené obci baráčníků Dolní Bousov. 

 Synové s rodinami.

Děkujeme všem přátelům a známým, kteří se přišli 
naposledy rozloučit s naším drahým manželem, tatín-
kem, dědečkem a pradědečkem, panem Arnoštem 
Folprechtem. Děkujeme za květinové dary a projevy 
soustrasti jak ústní tak písemné. Nikdy na milovaného 
tatínka nezapomeneme. 

 Manželka a dcery s rodinami.

Děkujeme všem, kteří se přišli naposledy rozloučit 
s naším manželem a tatínkem Josefem Riegrem. Děku-
jeme paní doktorce Chramostové za péči a paní Krej-
číkové za vypravení pohřbu. Také děkujeme za osobní 
a písemné projevy soustrasti. 

 Rodina Riegrova.

PODĚKOVANÍ
Děkuji panu starostovi Královi a panu místosta-

rostovi Kverkovi za blahopřání a dárek k mým naroze-
ninám.  Miroslava Najmanová, Rohatsko

INZERCE
•  Prodám nové dámské kolo. Cena 500 Kč. Dlasková, 

Vlčí Pole, tel.: 326 396 984.

•  Sháním k pronájmu garáž kdekoliv v Dolním Bousově. 
Cena dohodou. Tel: 737 355 639.

Milý Alfíku, stále myslím na to, 
co se mezi námi stalo a moc mě to 
všechno mrzí. Je mi líto, že jsme si 
o tom všem nepromluvili včas a v kli-
du. Mohli jsme to všechno vyřešit bez 

slz. Vždy mi bylo s Tebou moc krásně a strašně rád 
bych to dal zase všechno dohromady. Myslím, že 
máme stále šanci a můžeme spolu mít krásný život, 
moc bych si to přál. Tak mi odpusť mé chyby a dej 
mi prostor ukázat Ti, že to všechno myslím oprav-
du vážně. S láskou navždy 

 Tvůj Tomáš!
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